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HA NYÁR, AKKOR 
FESZTIVÁL!

további részletek a 11. oldalon

Következő számunk 2024. július 31-én jelenik meg.

Július első napjaiban az ívóvízvezeték kiváltásával elindult a 
Hevesi-Rózsa utca körforgalmának kiépítése. Kanizsán elég, 
sokak szerint túl gyakori forgalomszervezési megoldás ez, így 
azt nem lehet mondani, hogy egy újabb láttán az emberek láz-
ba jönnének. Az ugyanakkor mégis kuriózum, hogy e fejlesztés 
kapcsán 18 év telt el az első előterjesztés és az első kapavágás 
között.

HASZNOS TANÁCSOK 
HŐSÉGBEN

Folyadékhiány és hőkollapszus, súlyosabb esetekben 
napszúrás és hőguta is kialakulhat a tartósan meleg időjá-
rásban, ami a megkérdezett kanizsai háziorvos szerint az 
idősek mellett a fiatalabbakat is megviselheti. Puskás Tamás 
kiemelte, odafigyeléssel a rosszullétek zöme megelőzhető 
lenne, míg Buzás Judit bőrgyógyász a fényvédelem fontos-
ságát hangsúlyozta, mondván, a későbbi bőrelváltozásokat 
sok esetben a fiatalon túlzásba vitt napozás alapozza meg.

folytatás a 2. oldalon részletek a 4. oldalon

Van a Kinizsi utcában egy ház, ami már messziről szemet 
szúrhat, természetesen pozitív értelemben. Az egész 
épületet vadszőlő futja be, ami a maga nemében párat-
lan. Rovatunk betekintést nyert a csöppnyi oázisba, ahol 
valóban a természet az úr.

Ezen évszakban Nagykanizsán 
és környékén is egyre több kul-
turális kavalkádot rendeznek. A 
fesztiválszezonhoz kapcsolódó 
érdekesség, hogy már lehet ne-
vezni a 18. Kanizsai Bor- és Dö-
dölle Fesztivál főzőversenyeire.
6. oldal

Szeretek a madarak között élni – 
hangsúlyozza az állatvédő, mert 
nagyon hálásak. Benedek Tamás 
önkéntes madármentő, kertészmér-
nök, végzett szakács és szakoktató.

ÉRDEKES EMBEREK 79. ERDÉSZEK CIVILBEN
Az Országos Erdészeti Egyesület 
Nagykanizsai Helyi Csoportjának 
létszáma mintegy 160 fő. Az idei 
évben is számos feladat áll még 
a szervezet előtt.

Több lehetőséget nyújt az ön-
kormányzat a helyi gyermekek-
nek a nyári szünet eltöltésére. A 
népszerű balatonmáriai tábor 
azonban felújításra szorul.

SZÜNIDŐ

8-9. OLDAL 10. OLDAL 3. OLDAL

EGY KÖRFORGALOM 
ELÁGAZÁSAI

fotó: Bakonyi Erzsébet

fotó: Mikó-Baráth György
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EGY KÖRFORGALOM ELÁGAZÁSAI

költségvetésben nincsen olyan 
pénz, amit át tudnánk csoporto-
sítani...” A Marton István polgár-
mestersége alatti költségvetést 
végül 17 igen és 8 nem szavazat-
tal fogadta el a testület.

A körforgalmi ötlet életében 
ezt követően jelentős ugrás kö-
vetkezett, hiszen a következő, ál-
talunk publikált mozzanat 2020 
decemberére datálódik. Akkor 
egy sajtótájékoztatón Fodor Csa-
ba több körforgalom kiépítését 
helyezte kilátásba, egyet a Hevesi 
és a Rózsa utca találkozásához, 
egyet a Petőfi utca és az elkerülő 
érintkezéséhez, valamint egyet 
az elkerülő és a Hevesi utca csat-
lakozásához. Ezt követően jött a 
Covid, majd a rendkívüli jogrend, 
így eltelt egy újabb év, mikor az 
ÉVE ismét elővette a témát. Akkor 
Horváth Jácint több olyan leen-
dő fejlesztésről számolt be, ami, 
mint fogalmazott, csak álom volt 
a Fidesz vezetése alatt. Kiemelte 
a Rózsa-Hevesi körforgalmat és a 
Keleti városrész parkolóit. Alig né-
hány héttel később, 2021 novem-
berében tartották a 7-es főútvonal 
és a Petőfi utca kereszteződésénél 
a körfogalom átadóját, amire Cse-
resnyés Péter nem hívta meg Ká-
rolyi Attilát. Pedig az ÉVE politiku-
sa a két körforgalom ügyét – 7-es 
és Petőfi, Hevesi – Rózsa – együtt 
vitte. Kérdésünkre Károlyi azt is 
felidézte: rengeteget lobbizott ér-
tük, mígnem egyszer Büki Zoltán, 
a Magyar Közút Zrt. osztályveze-
tője közölte vele, hogy „nem kell 
már annyit ugrálnod, hiszen a kö-
zeljövőben kormányhatározat fog 
születni erről a kérdésről.”   

A gazdasági válság azonban 
ismét nem tett jót a Hevesi-Rózsa 
körforgalomnak, így újabb kény-
szerszünet következett. 2023 
októberében Károlyi Attila aztán 
sokadszorra visszahozta a köz-
gyűlés elé, egy polgármesternek 
intézett felszólalással, miszerint: 
több mint 10 éve forszírozza ezt, 
mégsem tájékoztatta semmi vál-
tozásról a polgármester. Holott 
Károlyi tudja, hogy haladhatna 
az ügy. Majd arra is utalt, hogy 
a késlekedéshez biztosan „sem-
mi köze” Cseresnyés Péternek. 
Végül aktivizálódásra szólítja fel 
a polgármestert. Balogh László 
válasza, ismerve a 2024-es önkor-
mányzati választás eredményét, 
még érdekesebben hat. Elmond-
ta ugyanis, hogy a szükséges le-
veleket megírta, s a Képtár és a 
körforgalom kapcsán is jó pár te-
lefont tett meg. Hozzátette azt is, 
hogy a jóindulatú emberek látják, 
hogy ő teszi a dolgát, s mindezt 
majd jövőre (tehát 2024-ben) el-
döntik a választók. Mint mondani 
szokás, a többi már történelem.  

2024 januárjában arról írtunk, 
hogy hosszas huzavona után, 
végre pont került a Hevesi-Rózsa 
körforgalom kiépítésének végé-
re. Akkor az ÉVE arról számolt be, 
még idén elkészül a körvártatípu-
sú átalakítás. A történet azonban 
újabb fordulatot vett, talán nem 
mellékes tényező, hogy néhány 
hónappal a választások előtt tör-
tént mindez. Mint kiderült, hiába 
voltak 2020-tól készen a tervek, 
az E.ON visszadobta és vezeték-
kiváltáshoz kötötte a munkát. Az 
esetet akkor így értékelte Fodor 

Csaba, az ÉVE frakcióvezetője: 
„2020-ban kiválóak voltak ezek 
a tervek, mindenki támogatta, 
most valamilyen oknál fogva, 
ugyanezeket a terveket nem, nem 
volt tehát módosítás egy centi 
sem, nem volt jogszabály-módo-
sítás egy centi sem, érdekes mó-
don, ezeket a 2020-as terveket 
2024-ben ugyanazok, akik akkor 
támogatták…S itt az ugyanazok 
alatt, személy szerint is ugyan-
azokat értem, az ügyintézőt, a 
hozzájárulás aláíróit, mindenkit. 
Most ugyanazok nem járulnak 
hozzá. Mindenkinek a gondola-
taira bízom, hogy vajon miért állt 
be ez a helyzet…” Ezen a 2024 
márciusi közgyűlésen arról is 
döntöttek, hogy a polgármester 
helyett Fodor Csaba fogja képvi-
selni a várost a projekt következő 
tárgyalásain.

Ezek az egyeztetések úgy tű-
nik sikeresek voltak, hiszen 2024 
júliusában véget ért a kálvária, s 
valóban elindult a munka. A Víz-
mű szakemberei az ívóvízvezeték 
kiváltásával kezdtek. Amint a cég 
szakemberei végeznek, az E.ON 
vonul fel, hiszen a gázvezetékek-
kel is el kell végezni ugyanezt. A 
múlt heti interjúnkban Károlyi 
Attila elmondta, pontos részle-
teket kapott a kivitelezésről, így 
kijelentheti, hogy az építés nem 
akadályozza a csomópont közúti 
forgalmát, csak az anyaglerakás 
lehet ez alól rövid kivétel. A pro-
jekt összköltsége 85 millió forint 
és körvárta formát kap, azaz előre 
gyártott, vasbeton elemekből ál-
lítják össze a belső szigetét.

MIKÓ-BARÁTH György

Károlyi Attila többször említette 
a közgyűléseken, hogy ezt a pro-
jektet már 2006-ban felvetette 
egykori képviselőtársával, a fide-
szes Horváth Istvánnal közösen. 
Azt a már online is fellelhető jegy-
zőkönyvek is megerősítik, hogy 
Károlyi Attila valóban nehezmé-
nyezte a 2007-es(!) költségvetés 
tárgyalásakor, hogy miért maradt 
ki az erre szánt forrás. „November 
23-án terjesztettem a november 
23-ai soros nyílt ülésre egy ön-
álló képviselői indítványt, amely 
körében határozatot hozott az ön-
kormányzat, amely elrendelte a 
város közlekedési rendjének felté-
teleinek azonnali felülvizsgálatát, 
és ez kiterjedt, ez a felülvizsgálat 
a közvilágítással kapcsolatosan 
megkötött szerződésekre, és itt 
szeretnék nagy tisztelettel utalni 
arra, és remélem, Horváth István 
képviselőtársamnak a hangját 
is fogom majd hallani ebben a 
körben, hogy az az ominózus kör-
forgalom a Hevesi út – Rózsa út 
kereszteződésében nem nagyon 
látszik kiviláglani ebből a költ-
ségvetési tervezetből…” – ez volt 
az egyik felszólalása Károlyi Atti-
lának az ügyben. Horváth István 
nem hátrált ki és felelt a megszó-
lításra: „Károlyi képviselőtársam 
megszólított és úgy gondolom, 
hogy tényleg szólnom kell. Én 
messzemenően támogatom azt, 
hogy a Hevesi utca és a Rózsa út 
kereszteződésében megépüljön 
a körforgalom, de ha azt nézem, 
hogy a Magyar utcán közel 100 
millió Ft-ba került az a körforga-
lom, amit megépítettek, azt gon-
dolom, hogy perpillanat ebben a 

fotó: Mikó-Baráth György
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A kanizsai napközis foglalkozá-
sokra azokat az általánosiskolás 
korú fiatalokat várják, akik érdek-
lődnek a különféle szabadtéri és 
kézműves programok iránt. A ko-
rábbi évekhez hasonlóan most is 
nagy a túljelentkezés a turnusok-
ra. A tábor az iskolaév végével, a 
nyári szünet első hetében indult 
és augusztus közepéig várja a 
gyermekeket. A kanizsai önkor-
mányzat által szervezett Zöld-
tábor a piaci ár alatt működik, a 
hátrányos helyzetű gyermekek-
nek pedig ingyenesen biztosítja 
a szolgáltatást. A létesítmény 
főépületét két éve újították fel, 
egy horvát-magyar projekt része-
ként. Ennek köszönhetően egy 
kerékpáros látogatóközpontot is 
kialakítottak, így a bringázás a 
táborozók életében fontos sze-
repet játszik. Emellett számos 
érdekes programmal igyekez-
nek szórakoztatni a gyerekeket. 
Nemcsak helyben, de a magyar 
tenger partján is nyaralhatnak 
a nagykanizsai diákok. A Bala-
tonmáriai Gyermek- és Ifjúsági 
Táborban július elsején indult az 
első turnus. A tábor több évtize-
de működik már, sok generáció 
fordult meg a kis faházikókban. 
Az érdeklődés idén is jelentős, a 
mostani turnusra több mint 80-
an jelentkeztek. A tábor vezetősé-
ge igyekszik számos programmal 
készülni, de szabadfoglalkozást 
is biztosítanak a fiataloknak, 
ezzel is az önállóságra nevelve 
őket. Kishonti Marianna mintegy 
három éve vesz részt az egyhe-
tes tábor lebonyolításában, mint 
vezető. – Ötödiktől hetedikig 

vagyunk, fiúk lányok vegyesen. 
A programjainkról annyit, hogy 
tegnap érkeztünk, elhelyezked-
tünk és gyorsan leszaladtunk für-
deni, mert jöttek a sötét felhők, 
illetve elkezdett fújni a szél. A 
mai nap sportversenyekkel kez-
dünk, tollas, csocsó, illetve sakk. 
A többi napokon még a röplabda, 
ugrókötél, asztalitenisz – árulta el 
Kishonti Marianna.

Stábunk ottjártakor éppen a 
Hevesi Sándor Általános Iskola 
felső tagozatos gyermekei vették 
birtokba a tábort. A megkérde-
zett fiatalok szerint ez egy nagyon 
jó lehetőség arra, hogy a nyári 
szünet alatt is fejlődjenek egyes 
sportokban vagy hogy ápolják 
az egymás közti barátságokat. A 
táborozókra az öt nap alatt a bala-
toni fürdőzés és sportolás mellett 
még várt egy badacsonyi séta-
hajós kirándulás, valamint egy 
egész napos fürdőzés a fonyódi 
strandon. A pozitívumok mellett 
azonban számos probléma fel-
merül a máriai épületegyüttessel 
kapcsolatban. A létesítmény több 
egységének, így a faházaknak, 
a vizesblokkoknak és az étkező 
résznek a korszerűsítésére, vala-
mint új alapfelszerelések, matra-
cok, ágyneműhuzatok beszerzé-
sére is szükség van. Az előzetes 
kalkulációk szerint, minimum 
10 millió forintra lenne szükség 
a beruházáshoz. A problémára 
Schauta Marcell önkormányzati 
képviselő figyelt fel, a táborhoz 
fűződő személyes kötődése 
miatt, hiszen annak idején ő is 
nyaralt itt iskolatársaival. A közel-
múltban elvégzett szakmai bejá-

rás után számos olyan tényezőt 
gyűjtöttek össze a szakemberek, 
amelyek már évek óta megoldás-
ra várnak. A faházak nyílászáróit 
ugyan nemrégiben kicserélték, 
de a berendezési tárgyakkal 
kapcsolatban még bőven lenne 
tennivaló. Hiányosságokat töb-
bek között a lakástextíliákban 
lehet észrevenni, illetve a bú-
torzatban, ezeknek a cseréjére, 
javítására mindenképp szükség 
lenne az elkövetkező időszakok-
ban. A vizesblokkok, amiket a 
főépületben látunk, jó pár évvel 
ezelőtt kerültek felújításra, de ott 
is lenne még tennivaló, illetve 
a konyhai részen is. Emellett az 
udvart is érdemes lenne rendbe 
tenni, beleértve az azt körbevevő 
vaskerítést. A képviselő kiemelte, 
a tábor egyik legnagyobb problé-
mája a kihasználatlanság, hiszen 
egy évben csupán 2 hónapot mű-
ködik, június végétől augusztus 
közepéig. Több ifjúsági táborokat 
összegyűjtő honlapon szerepel a 
kanizsai épületegyüttes, azonban 
céges rendezvények, csapatépítő 
programok számára egyelőre 
nem tudják hasznosítani. – Jelen 
állapotban a faházak bútorzata 
nem megfelelő a felnőttek szá-
mára, ez főleg gyerekeknek van 
kialakítva, de van egy-két faház, 
ahol felnőtt ágyak vannak. Azt 
gondolom, hogy arra kellene iga-
zából felkészítenünk ezt a tábort, 
hogy az évnek a legnagyobb ré-
szében, amikor még talán fűtésre 
nincs szükség, addig megnyúj-
tani a kihasználhatóságát ennek 

az épületegyüttesnek – árulta el 
Schauta Marcell.

A politikus hozzátette, a fel-
újítási munkálatokat a mostani 
szezon után, a következő nyár 
előtt kellene megoldani. Azt re-
méli, hogy a város a saját költség-
vetéséből finanszírozni tudja a 
mintegy fél évszázada népszerű 
üdülőhely megszépítését.

SZABÓ Fanni

HOL TÁBOROZHATNAK A KANIZSAI GYEREKEK?
Számos lehetőséget nyújt az önkormányzat a helyi gyermekeknek a nyári szünet eltöltésére, például idén nyáron is várja a gyer-
mekeket a Zöldtábor a Csónakázó-tónál, de balatoni élményket is szerezhetnek a diákok.



KOS (03.21-04.20):  Legyen türelmesebb, hisz az is elképzelhető, hogy a napokban teljesülni fog az egyik terve. Bár munkahelyi viták is előfordulhatnak ezzel 
kapcsolatban, de ne törődjön velük.
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HASZNOS TANÁCSOK HŐSÉGBEN
Kánikuláról akkor beszélünk, 

amikor a hőmérséklet tartósan 30 
fok felett van. Ezekben a napok-
ban délelőtt tizenegy és délután 
három óra között ajánlott a nap-
sütést kerülni, a folyadékigény 
pedig akár a 3-4 litert is elérheti. 
Puskás Tamás háziorvos hangsú-
lyozta, ilyenkor nagyon rövid idő 
alatt ájulást és hányingert okozó, 
úgynevezett hőkollapszus alakul-
hat ki, míg súlyosabb esetekben 
akár fejfájást és hányingert okozó 
napszúrás, azonban ezek még 
általában otthoni kezeléssel eny-
híthetőek. – Amennyiben a pa-
naszok 24 órán túl is fennállnak, 
célszerű szakemberhez fordul-
ni – mutatott rá a háziorvos. – A 
legdurvább károsodás az a hő- 
guta, amit többnyire akkor lá-
tunk, hogyha valaki szabadtér-
ben végez valamilyen intenzív 
fizikai tevékenységet – emelte ki. 
Hozzátette, ebben az állapotban 
a test akár 40-41 fokra is felhe-
vülhet, ami orvosi ellátás hiányá-
ban életveszélyes lehet.

A kánikulában és a napsütés-
ben a bőr védelmének a jelentő-
sége is felértékelődik, hiszen a 
dohányzás mellett a napfény az 
egyik leginkább öregítő tényező, 
főként a nők esetében. Ennek 
kapcsán Buzás Judit bőrgyógyász 
több kockázatra is figyelmeztet.  
– A fényvédelemmel folyama-
tosan kell foglalkoznunk. Nem 
véletlen, hogy a nők arckrémé-
ben fényvédő is van,  egyrészt az 
öregedésgátlás, másrészt nem 
kívánatos bőrégés elkerülése 
végett – hangsúlyozta a szakér-
tő. Kiemelte, érdemes figyelni a 
meteorológiai előrejelzéseket az 
UV-sugárzás miatt. 6-os UV-in-
dex felett már árnyékban is aján-
lott fényvédő krémet használni, 
lehetőleg minél magasabb fak-
torszámút. Sok anyajegy esetén 
a bőrgyógyász nem csupán a na-
pozást, de a szoláriumot sem ja-
vasolja. Az anyajegyszűrés kortól 
függetlenül mindenkinek aján-
lott évente egyszer, de gyakori 
napozás vagy szoláriumhasználat 
esetén ennél gyakrabban is szük-
séges lehet.

A hőségben arra is fontos fi-
gyelni, hogy a levegő még egy 
árnyékban parkoló autóban is 

gyorsan túlhevülhet. Ennek kap-
csán Puskás Tamás felhívta a fi-
gyelmet, az akár 10 perc alatt 70 
fok fölé is melegedhet, így időse-
ket, betegetek és házi állatokban 
tilos felügyelet nélkül hagyni. 
Amennyiben valaki ilyen esetet 
tapasztal, azonnal értesítse a ren-
dőrséget!

A menhelyen is minden év-
ben megszokott problémának 
számítanak a kánikulás napok. 
Az itt lévő, sokszor kis élettérrel 
rendelkező állatoknak még nehe-
zebb megbirkózniuk az időjárási 
tényezőkkel. Skanecz Tamás, az 
Élettér Állatmenhely telephely-
vezetője elmondta, különböző 
módszerekkel igyekeznek kom-
fortosabbá tenni a kutyák és 
macskák életét. – Árnyékolókat 
helyezünk ki, minden kutyának, 
illetve vannak olyanok is, akik 
kapnak fürdetőt és abban tudnak 
hűsölni, emellett folyamatosan 
locsolják a kenneleket a kollégák, 
a közlekedőutakat. Igyekszünk 
hűteni, de ez mondjuk egy kicsit 
kevésbé működőképes, mert 
ebben a majdnem 40 fokos me-
legben sajnos nagyon gyorsan 
szárad a beton – hangsúlyozta.

Főként az idősebb, túlsúlyos, 
hosszú szőrű, illetve a rövid orrú 
kutyákra kell odafigyelniük, 
hiszen ők lehetnek a legérzéke-
nyebbek a 30 fok feletti időjá-
rásban. A menhelyen működő 
önkéntes sétáltatás egyelőre nem 
szűnt meg a forróság miatt. Azok, 
akik szeretnék adománnyal támo-
gatni a menhelyet, a szokásos szá-
raztáp mellett most kinyithatós 
gyermekhomokozókkal is készül-
hetnek, kutyafürdető gyanánt.

A rendkívüli kánikula nemcsak 
az állatokat, de főként az időse-
ket, betegeket is megviseli. A 
Nagykanizsai Egyesített Szociális 
Intézményben éppen ezért szá-
mos óvintézkedéssel készültek 
erre az időszakra, az ellátottak 
és a gondozók érdekében egya-
ránt. Mind a házi gondozásban, 
mind a támogatói szolgálatban 
dolgozó kollégáknak biztosítva 
van a korlátlan hideg ivóvíz mel-
lett a tusolás lehetősége is. Szin-
tén így van a nappali ellátásban 
résztvevő dolgozók és ellátottak 
számára is a Kodály, valamint a 

Zrínyi utcai intézményben. Azo-
kat a házi gondozottakat, akiknek 
lakhatási körülményei illetve 
egészségügyi állapotuk úgy kí-
vánja, napközben szívesen látják 
az előbb említett valamelyik ki-
településen. A NESZI Teleki úti 
idősek otthona szerencsés hely-
zetben van, hiszen tavaly nyár 
végén telepítettek itt egy olyan 
klímarendszert, amely nagyban 
megkönnyíti az itt tartózkodók 
mindennapjait. – Ezek kazettás 
klímák a folyosókon, azért dön-
töttünk emellett és nem a szo-
bák vannak külön hűtve, mert az 
idősek a közvetlen hűvöset nem 
szeretik. Viszont a kollegáknak 
is nagyon fontos, hiszen ugye 
a lapos tetőszerkezet miatt az 
épület nagyon könnyen átmeleg-
szik. Így sokkalta komfortosabb 
és sokkal elviselhetőbbé lehet 
így tenni mind a munkavégzést, 
mind a gondozottak mindenna-
pi életét. Ilyenkor főként azokra 
jelent veszélyt a meleg, akiknek 
különböző keringési rendelle-
nességeik vannak, ez pedig ná-
lunk is megszaporodott az elmúlt 
időszakban, az esetszámok azon-
ban láthatóan csökkentek, ami 

köszönhető az intézmény hűtött-
ségének is – árulta el Tóth-Bagó 
Mónika, a NESZI igazgatója.

A lakóktól is számos pozitív 
visszajelzés érkezett a klímabe-
rendezésekkel kapcsolatban. A 
szerkesztőségünk által megkér-
dezett Tiszai Ferencné Kati néni 
már több mint három éve a Teleki 
úti idősek otthona lakója. Sze-
rinte össze sem hasonlíthatóak 
a korábbi nyarak a mostanival, 
sokkal jobb a közérzetük a hűvös 
légkörben.

TÓTH Csilla – SZABÓ Fanni



BIKA (04.21-05.21):  A csillagok szerint csalódottnak érezheti magát. Egy kiadós baráti beszélgetéssel gyorsan túlléphet ezen a helyzeten. Fogjon hozzá minél 
előbb.
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MEGKÉRDEZTÜK 
Az elmúlt hetekben több alkalommal is harmadfokú hőségriasztást rendeltek el az országban, néhány helyen pedig évtizedes 
melegrekordok dőltek meg. Vannak, akik szerint annyira elviselhetetlen a hőség, hogy aki teheti, a legmelegebb órákban inkább 
ki sem mozdul otthonról, míg sokan a vízpartokat választják. Stábunk a Csónakázó-tónál és a Kistolmácsi-tónál is az emberek 
véleményét kérdezte.

– KILÁTOGATNAK A TAVAKHOZ?

A zalai strandok és vízpartok 
népszerűségének kedvez a je-
lenlegi kánikula, hiszen sokan 
előszeretettel töltik ott a szabad-
idejüket. A Csónakázó-tó környé-
ke minden korosztály körében 
népszerű. Sok fiatal az ismerő-
seivel látogat ki, valaki a játszó-
térre érkezik az unokákkal, míg 
mások kutyát sétáltatnak vagy 
éppen horgásznak. Forgatásunk 

mazott: ilyenkor nagyon nyugis. 
Azt is elmondta, szerinte renge-
teg programhoz ideális helyszín 
a környék.

Virág Dominik szerint főként a 
családok számára jó időtöltés ki-
látogatni. Mint mondta, ajánlaná 
is nekik, hogy néha nézzenek ki. 

egyetértenek, de így is talál-
koztunk olyannal, aki szerint a 
környéken sok fejlesztésre lenne 
szükség.

Nem csupán Kanizsán vá-
lasztják kikapcsolódásként a 
természetet a helyiek. A Kistol-
mácsi-tónál napi szinten renge-
tegen pihennek. Sokan inkább 
árnyékba húzódva töltik el az 

ban vagyunk hét napig. Az elején 
túrázgattunk, most pedig evezni 
fogunk pár napig – hangsúlyozta. 
Úgy látja, nagyon jó lehetősé-
gek vannak a kistelepülésen és 
nagyon izgalmas programokon 
vehet részt a barátaival.

TÓTH Csilla

Ő elsősorban a 
párjával megy 
ki azért, hogy 
kikapcsolódja-
nak. – Havonta 
egyszer-kétszer 
ki szoktunk 

jönni, sétálni, a természetben 
körbenézni, esetleg a büfében fo-
gyasztani valamit – árulta el. Hoz-
zátette, szerinte a Csónakázó-tó 
népszerűsége évek óta töretlen.

Ezzel a gondolattal sokan 

szerűsége kapcsán is megfogal-
mazta a véleményét, miszerint 
idén jóval több a látogató, mint a 
korábbi években.

A strandolás mellett kirándu-
láshoz is alkalmas a zalai telepü-

idején Bacsi 
Zoé egy barát-
nőjével piknike-
zett. – Ha jobb 
az idő és mind 
ráérünk, akkor 
beszélgetni és 

enni jövünk – fogalmazott. Ki-
emelte, nem sűrűn mennek ki a 
Csó-tóhoz, azonban mint fogal-

idejüket, többen 
pedig a tóban 
frissítik fel ma-
gukat. Lőrincz 
Martin hetente 
többször megy 
a barátaival. – 

Biciklivel és busszal is szoktunk 
jönni, hetente háromszor általá-
ban – emelte ki. Régóta kedvelt 
helyszíne a tó, így a környék nép-

lés. Kis Ágoston 
az osztályával 
érkezett. Mint 
azt elmondta, 
első alkalommal 
jár a környéken. 
– Vándortábor-

A HŐMÉRSÉKLETTEL EGYÜTT NÖVEKSZIK A 
STRANDOK LÁTOGATOTTSÁGA IS
A legmelegebb évszakban az egyik legnépszerűbb elfoglaltságnak számít, hogy a családok, baráti társaságok kimennek a strand-
ra és akár az egész napjukat a vízközelben töltik. Az elmúlt hetekben a hőmérséklet szinte folyamatosan 35 Celsius-fok fölött volt, 
így nem meglepő módon a nagykanizsai létesítményben és a Kistolmácsi-tónál is nagy volt a forgalom.

A kanizsai strandot már a múlt 
hónap elején birtokba vehették 
azok, akik ilyen módon szerették 
volna eltölteni a szabadidejüket. 
Az időjárás júniusban meglehe-
tősen hektikus volt, ráadásul va-
lamennyi szolgáltatást még nem 
is vehettek igénybe a látogatók. 
A teljes nyitásra június 22-ig kel-
lett várni, akkor üzemelték be a 
strand területén található játszó-
házat, nyitott meg a büfé, vala-
mint nyílt ki a strandpénztár. Az 
idő napról napra melegebb lett, 
így a kiemelkedőbb napokon 
már 600 fős vendégszámokat is 
regisztráltak, ráadásul a külön-
böző táborok programjaiban is 
többször szerepel a strandolási 
lehetőség, így ezek is generálják 
a látogatottság növekedését. Ka-

rácsony Károly ügyvezető tapasz-
talatai szerint nem lehet meg-
nevezni, hogy a nyári időszakok 
közül melyik lesz a legerősebb, 
az azonban látszik, hogy főleg a 
csütörtöki-pénteki napokon a for-
galom felülmúlja a hétvégit, va-
lamint általában a hónapok első 
hetei az erősebbek.  Az üzemel-
tető a teljes nyitás előtt emelt az 
árakon, azonban a látogatói szá-
mon ez nem látszik meg. – Kettő 
éve változott utoljára az árjegyzé-
künk, most a strandnyitással egy 
minimális áremelésre rákénysze-
rültünk, hiszen a víz díja mint-
egy 50 milliós pluszt okozott az 
üzemeltetésben. Azt gondolom, 
hogy még így is a Dunántúl leg-
olcsóbb közfürdője vagyunk, ezt 
tudják a vendégeink is. A családi-

as környezet miatt, így is népsze-
rűek vagyunk – nyilatkozta Kará-
csony Károly, a Kanizsa Uszoda és 
Strandfürdő Kft. ügyvezetője.

Azoknak, akik strandolással 
szeretnék eltölteni a pihenőide-

jüket jó hír lehet, hogy az előre-
jelzések szerint a meleg időjárás 
lesz a jellemző a következő na-
pokban is.

KÁLOVICS Tibor



IKREK (05.22-06.21):  A családjában mostanában többször is szóba került a hitel témája. Próbálja meg őket lebeszélni, mert ez az időszak nem alkalmas rá, hiszen a 
kölcsönt komoly kamattal kell visszafizetni. Jobban teszi, ha spórol egy ideig.
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BEINDULT A FESZTIVÁLSZEZON
„Ha nyár, akkor fesztivál!” – hangzik a közhelynek tűnő, ám igaznak és jellemzőnek bizonyuló mondás. A legmelegebb évszak-
ban Nagykanizsán és környékén is egyre több kulturális kavalkádot rendeznek, amelyek mind egyedinek számítanak a dél-zalai 
régióban.

Július közepén rekordközeli 
hőséget mérnek a hőmérők, 
mégis minden hétvége tartogat 
egy-egy különlegesebb progra-
mot, amelyre nézőként érdemes 
kilátogatni. Még az előző hónap 
utolsó napjaiban rendezték meg 
Tótszentmártonban a Prósza, 
bor és tamburafesztivált, ame-
lyet tizennyolcadik alkalommal 
bonyolítottak le. Csaknem két 
évtizeddel ezelőtt az esemény 
szüreti felvonulásként született 
meg, mára azonban a térség 
egyik unikális eseményének 
számít, amire Horvátországból 
is rengetegen érkeznek. Ezen a 
fesztiválon a tradíció játssza a 
főszerepet, hiszen a prósza és 
a tambura is a  horvát kuriózu-
mok között található. A kulturális 
műsorban szintén a tradicioná-
lis fellépők kapták a nagyobb 
hangsúlyt. A programot az előző 
évhez hasonlóan egyszerre ren-
dezték meg egy veterán autós 
és motoros nappal, amelyre több 
tucatnyian érkeztek valamilyen 
oldtimer járművel.

Három évtizedes múltra tekint 
vissza a Keresztúr Nevű Települé-
sek találkozója, amelynek 2013 
után a hétvégén adott ismét 
otthont a zalai Murakeresztúr. A 
fesztiválra az ország és a törté-
nelmi Magyarország szinte min-
den szegletéből érkeztek, hogy 
együtt ünnepeljenek. A négyna-
pos esemény először a vendégek 
fogadásával és egy ismerkedős 
esttel kezdődött, majd a máso-
dik és harmadik nap a kulturális 
eseményekről szólt. A részt vevő 
települések delegációi egymást 

váltották a színpadon, hogy be-
mutassák a produkciójukat, de 
este a Csík Zenekar is fellépett. 
Polgár Róbert a vendéglátó tele-
pülés polgármestere úgy fogal-
mazott, számukra ez a fesztivál 
nemcsak az összetartozásról, ha-
nem a tanulásról is szól, hiszen 
ilyenkor lehetőségük van tapasz-
talatcserére is a más települések-
ről érkezőkkel.

Bár a nevében nem fesztivál 
volt, de az ilyen jellegű progra-
mok közé sorolhatjuk a MÁV-Vo-
lán Juliálist is, amelyet szintén 
néhány napja rendeztek. A VOKE 
Kodály Zoltán Művelődési Ház 
szervezésében lebonyolított 
eseményen főzőverseny, kispá-
lyás futballbajnokság és számos 
fellépő várta a két cég dolgozóit, 
családtagjaikat és az érdeklődő-
ket.

A lebonyolításáig még csak-
nem két hónap van hátra, de a 
fesztiválszezonhoz kapcsolódó 
érdekesség, hogy már lehet ne-
vezni a 18. Kanizsai Bor- és Dö-
dölle Fesztivál főzőversenyeire. 
Nagykanizsa legnagyobb gaszt-
ronómiai eseményén természe-
tesen ismert fellépőket is láthat 
a közönség: szeptember 13-án 
a Zenevonat nevű produkció 
áll színpadra az LGT legendái-
val, míg másnap az Irie Maffia 
gondoskodik majd a kanizsaiak 
szórakozásáról. A programban 
szerepel a Város Napján is látott 
„Népdalkörök pódiuma”, vala-
mint az első napon egy Rock-
kertet is kialakítanak a Magyar 
Plakát Ház udvarában.

KÁLOVICS Tibor



RÁK (06.22-07.22):  Csak azzal foglalkozzon, ami valóban fontos önnek. Egyszerűsítse le az életét, mert ha így folytatja, a párkapcsolatában is komoly problémák 
adódhatnak.
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ÉRDEKES EMBEREK, ÉRDEKES TÖRTÉNETEK 79.

MINDEN MADÁRNAK ÉLETTÖRTÉNETE VAN, 
ÉS MINDEN MADÁR EGY EGYÉNISÉG

OROSZLÁN (07.23-08.23): Ha anyagi problémákkal küszködik, a sors olyan helyzetbe hozhatja, hogy megszabadulhat tőlük. Egyébként is jól elő tudja adni a véleményét, 
és hallgatnak is önre az ismerősei.
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Ft. Egyiknek a szárnya, másik-
nak a lába tört el. Odébb egy 
törött szárnyú, balkáni gerle ép-
pen lábadozik. A Garai utcából 
idekerült piros fejű fakopáncs 
rövidesen mehet az útjára, elen-
gedik. Az alaptáplálékuk túróból, 
tojásból, reszelt sárgarépából 
és tojáshéjőrleményből áll. A 
tojáshéjőrlemény a csont- és toll-
képzésben fontos a számukra. A 
kis kamra félhomályában talál-
ható Benedek Tamás legszebb 
madara, a nagyon barátságos 
macskabagoly. Magyarországon 
őshonos fajta a fülesbagollyal 
egyetemben. Zsigmondnak hív-
ja, bár a párja, Hajnalka azt java-
solta, legyen inkább Ottó, mert a 
madármentő édesanyja is Ottó-
nak becézte a baglyokat, de most 
maradt a Zsigmond keresztnév, 
így szólítják a Zalakomár mellett, 
az út szélén megsérült madarat. 
Elsodorta egy autó és súlyos 
agyrázkódást kapott. Sötét hely-
re tette egy dobozba, és 3 nap 
ápolás után 2-3 falat csirkeszívet 
elfogadott. Elengedhető lenne, 
de még lassú a mozgása, és eb-

A ’80-as években kezdtük 
édesanyámmal a varjúfiókák 
mentését a Sétakertben. A sza-
kadó esőben, villámlásban 14 
darab fészekből lepotyogó fiókát 
gyűjtöttünk össze. Közben bővült 
a paletta, rengeteg galamb került 
hozzám – idézte fel a kezdeteket. 
Ez a pávagalamb beröpült egy la-
kásba, úgy hozták ide, a másik, a 
kacagógerle, tenyész galamb egy 
különlegesség. Külön vannak 
egymástól elhelyezve. A gólya 
délután került ide Miklósfáról, 
mert kiesett a fészkéből és nem 
tudott felszállni. Egy kutya bár-
mikor elkaphatta volna. Várom a 
természetvédelmi őröket, hogy 
elszállítsák Székesfehérvárra. 
Megetettem egy pici hallal. A 
dolmányos varjú egy intelligens, 
barátságos madár és köszönni is 
tud, a hollófélékhez tartozik. Az 
egerészölyveket elvitték Fenék-
pusztára, naposcsibék foglalták 
el a helyüket az óriási banánfa 
előtt, egy dobozban. Egy külső 
szekrényben vetési varjúk vá-
rakoznak. A vetési varjú védett 
madár, eszmei értéke 50 ezer 

ben az iszonyatos melegben még 
marasztalják egy ideig. Hogy 
megszerette a megmentőjét, az 
is mutatja, hogy etetés közben 
nem vágja bele a körmét a kezé-
be. Érzékeli, hogy megmentette 
az életét, de hogyha kirepül, egy 
pillanat alatt el fogja felejteni.

Eddig egy macska és 4 erdei 
fülesbaglyot nevelt Tamás, a 
Sétakertből kapta őket. Miu-
tán meggyógyultak, átkerültek 
Orosztonyba, a Gyöngybagoly-
védelmi Alapítványhoz, ahol dr. 
Klein Ákos biológus, az alapít-
vány ügyvezetője tovább neveli, 
visszavadítja, végül elengedi 
őket. A baglyok és a fokozottan 
védett, nagyon ritka madárfaj, a 
kékvércse a vetési varjú fészkébe 
rakják le a tojásaikat, ezért nem 
szabad leverni a lakóhelyét. Mos-
tanában pedig az a trendi, hogy 
leverik a varjúfészkeket – fejezte 
ki aggodalommal a madármen-
tő. Az évek során azt is kitapasz-
talta, az erdei fülesbagoly sokkal 
vadabb, a macskabagoly pedig 
nagyon barátságos, olyan, mint 
egy cica. A Sétakertben, a nagy 

platánfákon lehet látni őket.
A vörös kakas, Zoltán állt meg 

észrevétlenül mögöttünk, ahogy 
kijöttünk a macskabagolytól. Ta-
más gyorsan kézbe vette, hogy 
elzárja, nehogy megtámadjon. 
Közben hirtelen hangos kuko-
rékolásba kezdett, biztosan föl-
ment a vérnyomása. Zoltánnak 
1, a testvérének, Mihálynak 2 
felesége van. Zoltán és a felesé-
ge, Pipó szabadon mászkálhat az 
udvarban. Mindkét kakast nem 
lehet kiengedni, mert hiába szár-
maznak egy családból és hiába 
keltek ki egyszerre, széttépnék 
egymást.

A növények, a virágok elanyát-
lanodtak ebben a melegen. A 
párja, Hajnalka gondozza őket, 
de segít neki a madaraknál is. Dá-
vid fia pedig egy mini konyhaker-
tet ápol az udvar végében.

Sajnos Kanizsán nem szeretik a 
galambokat, kidobálják az eme-
letről a fiókákat. A törött szárnyú 
balkáni gerlét is autó ütötte el. A 
pincében is laknak galambok. A 
versenypályájuk itt húzódik a vá-
ros felett, és előfordul, hogy elfá-

Önkéntes madármentő, ker-
tészmérnök, végzett szakács 
és szakoktató, aki dolgozott 
Ausztriában is. Korábban sokat 
utazott, bejárta Európát. Je-
lenleg munkanélküli, havonta 
22.800 forint szociális támo-
gatást kap és a Dózsa György 
utcai otthonában gyógyítja a 
madarakat. A 250 négyzet-
méteres udvart bokrok, fák, 
virágok tarkítják. Szinte látni 
sem lehet hova vezet a kacs-
karingós, szűk kis út. A kutya-
ugatás, a kakaskukorékolás 
harmóniát alkot a madarak 
énekével. A „karmesterük” Be-
nedek Tamás készségesen be-
mutatja az ideiglenesen nála 
tartózkodó vendégeit.



SZŰZ (08.24-09.23):  Nyugalomban telnek a mindennapjai, de a nyaralás után anyagi gondok nehezedhetnek a vállára. Az egyik családtagja miatt sokat kell 
idegeskednie, de összefogással a gondok megoldhatók.
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radnak és lezuhannak. Egy szlovén 
versenygalamb került legutóbb 
hozzám a Mindenki Sportpályá-
járól, egy szerb már korábban itt 
lakott, és közben lett egy gyere-
kük, de most már elvesszük tőlük 
a tojást. Jól érzik magukat nálunk, 
és nem akarnak továbbrepülni. Itt 
maradnak, de mi nem esszük meg 
a galambhúst.

Az udvarról a teraszra érve 
folytatódott az ismerkedés a ma-
darakkal. Vannak díszmadarak is 
– mutat rá Csipire és feleségére 
Tamás. – Budapestről kaptam 
őket, és nagyon barátságosak. 
Fischer törpepapagájok. Mohika 
énekes papagáj, ő a mohazöld 
tollazatáról kapta a nevét. A két 
barátságos és tanulékony szén- 
cinegét, amikor felnőttek, kien-
gedték a kalitkából, de visszare-
pültek. A lisztkukacot, a túrót és 
a vizet kiteszik nekik az árnyas 
teraszra és estefelé vagy hajnal-
ban, ha megjelennek, táplálkoz-
hatnak. Ha találnak maguknak 
párt vagy egy jó helyet, akkor 
továbbállnak.

A HŰVÖS LAKÁSBAN IS 
LAKNAK MADARAK,  
KONYHÁBAN, ELŐSZOBÁBAN  
EGYARÁNT

Minden madárnak élettörté-
nete van, és minden madár egy 
egyéniség. A csókát a Hevesi ut-
cán találta egy kisfiú és az apuká-
jával idehozták. Gerincsérülése 
volt, de most már tud egy kicsit 
döcögni és elfogadja az élelmet. 
Az örvös galamb Magyarorszá-
gon a legnagyobb testű galamb- 
fajta vonuló, télen nem marad 
itt, visszarepül Olaszországba. 
Nagyon barátságos, kedves ma-
dár. A Platán soron a fészekkel 
együtt leesett a fáról. Nagyon 

fontos táplálékuk a sárgarépa, a 
keménytojás, a tojáshéj, a túró, a 
liszt és a kukacőrlemény. A füsti-
fecskék építkezésről kerültek ide 
a precíz, mérnöki munkára emlé-
keztető fészkükkel együtt.

Benedek Tamás nem hallgatta 
el azt sem, hogy már feljelentet-
ték. Azt úgy látszik, nem tudták, 
hogy kötött egy megállapodást 
a Déri János igazgató által veze-
tett Hortobágyi Madárkórházzal, 
melynek értelmében a madár-
kórház kihelyezett telephelyének 
tekinthető az otthona. Fogadhat 
fokozottan védett madárfajokat, 
amelyek 6 hónapon belül elszál-
lításra kerülnek. Így például a gó-
lyát is itt tarthatja, ami ellenkező 
esetben bűncselekmény lenne. 
Rendelkezik önkéntes madár-
mentő vizsgával, és ha odakerül 
hozzá egy védett madár, rögtön 
lejelenti a Balaton-felvidéki Nem-
zeti Parknak, és ha megmenti, 
továbbviszik egy Székesfehérvár 
melletti telephelyre. Ha valaki 
megkérdi tőle, hogy mivel segít-
heti a munkáját, azt válaszolja, 
hogy lisztkukacot, 1 csomag tú-
rót, 10 tojást hozzon.

Most a hálószobába megyünk 
– invitált tovább barátságosan 
Tamás. A párjával együtt a ga-
lériázott szobában laknak a ma-
darakkal. Nem lehet 10 óráig 
elszundikálni a háziaknak, mert 
reggel 5 óra után megkezdődik 
a csipogás.

A könyvtár előtt találta a na-
gyon barátságos énekesrigót Cse-
ke Zoltán, a Thúry-iskola egykori 
igazgatója, és el is jöttek meg-
látogatni a feleségével. Én csak 
szépségnek hívom. Van, amikor a 
teraszon alszik, van, amikor a há-
lószobában. Nem akar elrepülni. 
Van még két feketerigónk, azok 
is mindig visszajárnak. Kell átme-

neti idő a számukra, hogy hozzá-
szokjanak a vad körülményekhez 
és megszerezzék maguknak az 
élelmet. Ilyen gyilkos melegben 
viszont olyan kemény a föld, mint 
a hűtőszekrény oldala, nem tud-
ják feltörni a földet és kiszedni 
a gilisztát. Ha lenne egy tartós 
eső, akkor nem maradnának itt. 
Mindenkinek azt ajánlom, hogy 
tegyenek ki vizet egy lapos tál-
cában, hogy tudjanak inni a ma-
darak.

A következő csapatot a vere-
bek alkotják. Rengeteg balkáni 
gerle van a városban, de érkezett 
hozzám nyaktekercs is, amilyent 
még nem láttam Kanizsán. 180 
fokban ki tudja fordítani a nya-
kát, és hangyatojással táplálko-
zik. A sarlósfecske pedig 230 
km/óra sebességgel tud repülni, 
egy csodálatosan szép madár. Az 
egyik énekesrigó a madármentés 
csodamadarának tekinthető. Át-
ment rajta a kaszálógép, egyik uj-
ját levágta, a szárnyából kivágott 
egy darabot és a combcsontja is 
eltört. A lábát sínbe kellett tenni, 
kész csoda, hogy él. Szerencsére 
jó az étvágya. A másiknak pedig 
1 lába maradt meg. A pinty úgy 
fejezi ki a gazdája iránti szerete-
tét, hogy mindig a fejére száll, ha 
meglátja, ott érzi jól magát.

Szeretek a madarak között élni 
– hangsúlyozza az állatmentő, 
mert nagyon hálásak. A Magyar 
Madártani és Természetvédelmi 
Egyesülettől, de leginkább a ma-
gánszemélyektől kapott támoga-
tásból tartják fenn az állatokat, és 
jó kapcsolatot alakítottak ki az ál-
latmenhellyel is. Egy világot járt 
tengerésztől pedig macskakon-
zervet, búzát kaptak. Benedek 
Tamás önként vállalt munkájában 
sokat segít Horváth László kis-
kanizsai állatorvos. Önzetlenül, 
soha nem kért egy fillért sem. 
Önkéntes tevékenységük elis-
meréseként a Magyar Madártani 
és Természetvédelmi Egyesület 
helyi csoportja oklevelet adomá-
nyozott a párnak, a Nagykanizsai 
Civil Kerekasztal Egyesület pedig 
2023-ban az Év Civil Önkéntese 
címet adományozott Benedek 
Tamásnak.

S hogy milyen madár után 
vágyakozik a madarak megmen-
tője? – Egy olyan fehér hollóra, 
amelyik ott is maradna náluk.

BAKONYI Erzsébet



MÉRLEG (09.24-10.23): Járjon figyelmesen az utcán, mert Ámor nyila váratlanul a szíve közepébe fúródhat. Elégedett lehet magával, mert a környezetében is meg-
jegyzik, hogy amihez nyúl, az szinte arannyá változik.
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ÖSSZETETT FELADATOT LÁT EL A CIVIL 
SZERVEZET HELYI CSOPORTJA

Az Országos Erdészeti Egyesület (OEE) 154., Egerben megrendezett vándorgyűlésén Elismerő Oklevél kitüntetésben részesítet-
te Büki József erdésztechnikust, a Nagykanizsai Erdészet nyugalmazott kerületvezető erdészét, a természetes bükkfelújítások 
területén végzett kimagasló szakmai munkájáért és a Nyitnikék Erdészeti Erdei Iskola foglalkozásainak szakmai támogatásáért 
– olvashattuk a hírt a világhálón.

elnöke. – Az évente megrende-
zett vándorgyűlés talán a leg-
látványosabb része az egyesület 
működésének, hiszen országo-
san is elég nagy hírverés övezi, 
és emiatt egyre többen ismerik a 
létezését. A rendezvény házigaz-
dájának és a részt vevő kollégák 
életének is jelentős eseménye. A 
helyi csoportból többen is kaptak 
már különböző egyesületi elis-
merést korábban. A többlépcsős 
kiválasztás a garancia arra, hogy 
aki eljut odáig, hogy országos 
szinten, vándorgyűlés keretében 
Kaán Károly, Bedő Albert vagy 
Decrett József emlékérmet, illet-
ve elismerő oklevelet kap, annak 
érdemeihez nem férhet kétség  
– hangsúlyozta.

Az ország egyik legrégebbi ci-
vil szervezetének története 1866-
ban kezdődött az Ungarischer 
Fortsverein jogutódjaként. Céljai 
és szervezeti felépítése ebben a 
több mint másfél évszázadban 
ugyan többször is változott, de 
hol kisebb, hol nagyobb létszám-
mal folyamatosan működött. Az 
egyesület által kiadott Erdészeti 
Lapok folyóirat 1873 óta nyom-
tatott formában mind a mai na-

pig megjelenik. Az OEE jelenleg 
közel 4000 fős tagságot számlál, 
és amiatt, hogy ilyen nagy a lét-
száma, egy megfelelő szervezeti 
formát fel kellett építeni ahhoz, 
hogy hatékonyan tudjon működ-
ni – utalt az előzményekre az el-
nök.  Ennek az egyik módja volt, 
hogy helyi csoportokat hoztak 
létre az egyesületen belül. Napja-
inkban mintegy 38 helyi csoport 
működik zömében földrajzilag 
elkülönülten egymástól, de bizo-
nyos esetekben egyes szakterü-
letek külön helyi csoportokat is 
kialakítottak. Létszámát tekintve 
a külföldön alakultak közül az 
erdélyi a legnagyobb létszámú, 
de a soproni egyetemistáknak is 
van helyi csoportja. Zalában két 
helyi csoport tevékenykedik. Az 
egyik a nagykanizsai, a másik a 
zalaegerszegi.

A nagykanizsai helyi csoport 
zömében a zalai, állami erdők-
ben tevékenykedő erdészeknek 
és erdőmérnököknek a gyűj-
tőszervezete, a zalaegerszegi 
helyi csoport pedig inkább a ma-
gántulajdonú erdőkben és egyéb 
állami szerveknél dolgozó erdé-
szeket és kollégáikat fogja össze. 
Zalában nagyjából az erdőterület 
fele állami, a másik fele magán, 
így mind a két szervezet jelentős 
létszámmal bír. A nagykanizsai 
helyi csoport létszáma a legfris-
sebb nyilvántartás szerint 161 fő.

A feladat összetett, jó része az 

egyesület országos központjával 
való kapcsolattartásból adódik, 
ami abban is megnyilvánul, hogy 
OEE által meghirdetett progra-
mokat helyi szinten megszerve-
zik. Ilyen feladat pl. az Országfá-
sítási Programban a települések 
sorfával való ellátása az ültetés 
szakmai támogatása, vagy az 
erdei vándortáborok megszer-
vezésében való közreműködés. 
Van olyan feladatunk, amit az or-
szágos egyesület képviseletében 
végzünk. Ide tartozik Az Év Fája 
mozgalom is, aminek részeként 
minden év tavaszán a Csónaká-
zó-tó közelében faültetést szerve-
zünk, de ilyen az őszi időszakban 
az Erdők Hete programsorozat 
helyi szervezése is. Fontos célki-
tűzésünknek tartjuk a szakmai 
programok, a különféle tájékoz-
tatások és iskolások fogadásán 
keresztül az erdőgazdálkodás 
megismertetését a civilekkel.

Az országos programokhoz 
kapcsolódó rendezvények mel-
lett, évente 1-2 alkalommal szer-
vezünk helyben, saját szakmai 
napokat is, amiken keresztül a 
szaktudást, a tapasztalatcserét 
tudjuk elősegíteni. Ezenkívül 
évente szervezünk tanulmányu-
takat a szomszédos vagy annál 
távolabbi tájegységekbe is, ahol 
erdőgazdálkodási, vadászati 
vagy éppen a csemetetermesz-
tési technológiákat tekintjük 
meg. Ennek a kapcsolattartás, a 

kollegiális barátság fejlesztése 
mellett van egy szakmai fejlődést 
nyújtó tanulmányút jellege is. 
Feladatunknak tekintjük a kollé-
gák tájékoztatását az erdészeti 
ágazat működéséről, a legak-
tuálisabb témáiról. Ugyancsak 
célunk az erdész hagyományok 
megőrzése is, ami többféle for-
mában nyilvánul meg. Erdész  
hagyományaink ápolásához kap-
csolódik, hogy a Zalához kötődő 
erdész nagyjainkról bizonyos év-
fordulójuk alkalmából megemlé-
kezést tartunk. Barthos Gyula és 
Kaán Károly portrészobra előtt 
például rendszeresen megemlé-
kezünk a két erdőmérnök mun-
kásságára. Halottak napján a he-
lyi csoport képviselői felkeresik a 
temetőben azoknak a sírját, akik 
a szakmában hírnevet szerez-
tek, és koszorúk elhelyezésével 
emlékeznek rájuk. Nagy hagyo-
mánnyal rendelkezik az Országos 
Bányász-Kohász-Erdész Találkozó, 
a három selmeci gyökerű szakma 
és képzés képviselőinek közös 
eseménye.

Tervezés alatt áll a követke-
ző feladatunk, az Erdők Hete 
megszervezése, és hamarosan 
fogadjuk a szombathelyi csoport 
látogatását. Pár éven belül pedig 
ismét ránk kerül a sor, és újra ván-
dorgyűlést szervezünk Kanizsán - 
foglalta össze teendőiket Varga 
Attila, az OEE helyi elnöke.

BAKONYI Erzsébet

Ez így igaz 
– mondta 
e l i s m e r ő e n 
Varga Attila, 
az OEE Nagy-
kanizsai Helyi 
Csoportjának 



ÁSÓ, KAPA, GEREBLYE 118.

SKORPIÓ (10.24-11.22):  Az egészségével, betegségével kapcsolatos teendőit ne halogassa tovább, hanem menjen orvoshoz, és kezeltesse magát, amíg nem késő. 
Igyekezzen, mert a családjának szüksége van a szeretetére.
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A TERMÉSZET AZ ÚR EGY 
BELVÁROSI PORTÁN
A vadszőlővel körbefuttatott ház önmagában is egy különle-
ges látvány. Rovatunk sok esetben ismerősöktől, családta-
goktól, olvasóktól kapja a tippeket, kit lenne érdemes felke-
resni, így jutottunk el Kocsis Piroskához. 

MEZŐGAZDASÁG

A nyugdíjas éveit töltő egy-
kori óvónő,  Nagykanizsa Város 
Vegyeskarának tagja szeretettel 
fogadott bennünket, saját szó-
használatával élve, a dzsungel-
ben. A nagyon kellemes, árnyas, 
szőlővel körbefuttatott lugasban 
a kert szélén, ahol unszolásunkra 
Dorkát, a három hónapos komon-
dort is üdvözölhettük. Piroska 
kertje valóban páratlan, hiszen 
nála minden úgy nő, ahogyan 
neki tetszik. Néha a szél hozza 
a magokat, néha a madarak, de 
ajándék növény is bőven van a 
„dzsungelben”. – Valamikor a 
nagypapám vette a múlt század 
elején ezt a házat. Amikor én 

megszülettem, ez a zöld már 
megvolt, apukám hozta Pécsről a 
vadszőlőt, ott nagyon sok háznál 
lehet ilyent látni. A szőlőlugas is 
megvolt már, de sokkal rende-
zettebb volt minden, mert volt 
nekem egy nagyon ügyes anyu-
kám és apukám, akik rendben 
tartották a kertet. Én nem értek 
hozzá, nem tudom úgy kezelni a 
virágokat. Közben rájöttem, hogy 
teljesen mindegy, hogy én mit 
akarok, mert nem biztos, hogy 
az kel ki, amit én szeretnék, vagy 
ott, ahol szeretném. Mert olyan is 
volt, hogy kikelt a növény, de tel-
jesen máshol, nem tudom, hogy 
csinálta – mesélte mosolyogva 
Piroska.

A természet a háziasszonnyal 
szimbiózisban valóban teret hó-
dított a csöppnyi kertben. Viszont 
látni azt, ahogy burjánzanak a 
növények, maga a csoda. Néha 
még Piroska is rácsodálkozik 
arra, a kert egy-egy szegletében 
milyen új növénye van vagy ép-
pen hogyan roskadozik a fügefá-
ja a termésektől. De az említett 
növények mellett még sok-sok 
különlegesség „lakik” a kertet 
átszövő ösvények mentén. – Ilyen 

a pénzvirág például, vagy Júdás 
pénze, ahogy nevezik. Ezt sem 
szaporítottam,  elszórja a mag-
ját és amelyik úgy gondolja, az 
kikel. Aztán ott a nagy fügefám, 
amit még valamikor apukám 
hozott a határon túlról. Nagyon 
sokáig nem ment semmire. Nem 
termett. Az utóbbi időben pedig 
csoda történt, annyi rajt a ter-
més, a fa el sem bírja. Ráadásul 
öntözni sem tudom, mert távol 
van, és mégis túléli ezeket a nagy 
nyarakat és ontja a gyümölcsét. 
Figyelem mindig a virágokat is. 
Egyik éven ez burjánzik, máskor 
a másik. Érdekes, amikor a Covid 
volt, azt hittem semmilyen ker-
tem nem lesz. Ugye a koromnál 
fogva boltba sem, sehova nem 
mehettem. És előbújtak olyan 
virágok, újjáéledtek, amelyek 40 
évvel ezelőtt anyukámé voltak. 
Gyerekkoromban volt például 
málna a kertben. Most úgy érez-
te, előbújik – sorolta a mesekert-
ben a háziasszony.

Ha mindez nem lett volna elég, 
még madárfészket is találtunk, 
benne tojásokkal, a közelében 
egy másik fészket láttunk kisma-
dárral. A természet megmutatta 
azt, hogy valóban egy csoda. 
De beszélgetésünket a vadsző-
lőnél kezdtük, ott is fejezzük be. 
Ugyanis annak ellenére, hogy 

szép és esztétikus, különleges, 
nyár elején virágzáskor méhlege-
lő, ősszel éréskor uzsonnás asztal 
a madaraknak. De mint azt Piros-
ka elmesélte, kertje mindenféle 
élőlényt vonz. – Pár évvel ezelőtt 
dongóim voltak. Először nagyon 
féltem tőlük, aztán utánaolvas-
tam és megtudtam, a dongó nem 
agresszív. Akkor minden reggel 
kimentem hozzájuk, köszöntem 
nekik. Érdekes volt, kijöttek a 
helyükről, tettek egy kört a fejem 
felett. Azóta nem jöttek vissza, de 
kedves emlék. Mikor az unokáim 
jöttek, ők is mentek rögtön a kert-
be és keresték a dongókat.

VINCZE Adél

fotó: Bakonyi Erzsébet



NYILAS (11.23-12.21): Ha változtatni szeretne az életén, ne várjon sokáig, kezdje el most júliusban. Meglátja, még a nyáron minden sikerül, és boldogabb lesz, mint 
valaha.
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DÍJÁTADÓ, SORSOLÁS ÉS EDZŐMECCSEK

Az utóbbi hetek az NB-s futball 
mellett (vár)megyés labdarúgás 
terén is kellő átkötést kínált a né-
metországi labdarúgó Európa-baj-
nokság árnyékában.

A bevezetőben említett ese-
ményekhez kapcsolódott például 
azon esemény, melynek keretében 
a Sand SE vármegyei labdarúgó 
III. osztályának Déli csoportjában 
bajnoki címet szerzett együttese 
átvehette érmeit is egy kellemes 
díjátadójuk alkalmával.

– Egy hangulatos vidéki tanyán 
ünnepeltük meg a falu első focis 
bajnoki címét, természetesen jó 
hangulatban – fogalmazott a san-
diak egyik oszlopos tagja, Csetei 
János. – Az éremátadást a neves 
labdarúgó játékvezető, Berke Ba-
lázs közreműködésével sikerült 
megvalósítanunk. Budai Lajos 
edzőnk alighanem joggal gratulál-
hatott nekünk, no és ne feledjük, 
Szakmeiszter János személyében a 
gólkirályt is mi adtuk a csoportban, 

GYARMATTÓL TATÁIG, ELSŐSÉGTŐL ELSŐSÉGIG

ő 52 találatot jegyzett a 2023-2024-
es szezon során. Meg aztán ki ne 
maradjon, tehát ki kell emelni kö-
zösségünket – focistástól vezetőstől 
a szurkolóinkig bezárólag. Nagyon 
jó volt a kohéziós erő és a hangulat 
a teljes idény során, s ezt a követke-
ző pontvadászatban is szeretnénk 
folytatni.

Most pedig tekintsünk egy kicsit 
feljebb, hiszen a napokban elké-
szült a labdarúgó Mol Magyar Kupa 
főtáblás első fordulójának sorsolása 
a honi labdarúgó-szövetségben. 
Mindezek alapján kiderült, a ka-
nizsaiak új vezetőedzője, Gabala 
Krisztián újdonsült együttesével a 
szintén NB III-as Gárdonyi VSC-vel 
veheti fel a versenyt a következő 
körért, a kupameccsnek előrelát-
hatólag pedig a nagykanizsai Olaj-
bányász-stadion augusztus 3-án, 
szombaton, 16.30 órától adhat 
otthont.

Múlt péntek este aztán már 
labdarúgás nélkül sem kellett ma-

A nyári versenyidőszak sűrűsé-
gét mutatja, hogy a nagykanizsai 
amatőr triatlonozó, Korcsmáros-
né Vig Rozália milyen programok 
során is versenyezhet gyakorlati-
lag hétről hétre. Balassagyarmat-
tól Tatáig tartott azon helyszínek 
sora, ahol mezőnyében rajthoz 
állhatott, mi több, szép sikereket 
is könyvelhetett el.

Balasagyarmaton a Tereptriat-
lon Országos Bajnokságot ren-
dezték és a város nyírjesi részén 
lebonyolított triatlonos sprinttáv 

radnia azoknak, akik élő meccsél-
ményekre vártak, mivel a dél-zalai 
„körzetünkben” mérkőzhetett 
például a „megye egyes” Szepet-
nek SE a második ligás Becsehely 
KSE-vel a szepetneki Harmat János 
Sporttelepen. A hazaiak kispadján a 
távozó Németh István helyét Nagy 
Tamás vette át, de a pályán futballo-

zó legénységek bizonyították, már 
eddig is jelentős játékos mozgások 
történtek az elmúlt hetek során. 
Ezekről majd valamivel később, 
egyelőre maradjunk annál, hogy a 
kimondottan szép számú érdeklő-
dő előtt megrendezett találkozón a 
Szepetnek győzött 1-0-ra, Kolman 
Patrik találatával.

POLGÁR László

A Sand SE-nél kiadósan megünnepelhették az aranyérem átvételét

Lassan visszatér minden a várt rend szerint, újra – 
egyelőre felkészülési – mérkőzésekre járhatnak a focikedvelők

fotó: Polgár László

a 38 .Palóc Triatlon szerves részét 
képezte – terepen. Korcsmáros-
né mezőnyére, koroszttályára 
500 méter úszás, 12 kilométer 
kerékpározás, valamint 4 km fu-
tás várt, s a TRI-CO Triatlon Klub 
igazoltja a szenior hölgyeknél 
országos bajnoki címet szerzett. 
Az óriási hőség a technikás pálya 
mellett külön is próbára tette az 
indulókat, de miként korábban 
a triatlon ranglistás versenyek 
Keszthelyen vagy Zalaegersze-
gen, úgy a nógrádi erőfelmérő 

sem fogott ki a kanizsai indulón.
Egy újabb állomás volt szuper-

sprint-kategórián belül Korcsmá-
rosné számára a Győr melletti 
Ikrényben megrendezett viadal, 
melynek keretében akkor próbál-
ták ki az úgymond egyes rajtokat, 
és ott is első helyen végzett me-
zőnyében a dél-zalai triatlonos. 
Következhetett aztán a sorban, 
tehát immár a nyár közepén a 
tatai rövid távú triatlon országos 
bajnokság 1500 m úszással, 40 
km kerékpározással, valamint 10 

km futással, s Korcsmárosné Vig 
Rozália ott szintén (képünkön a 
dobogó tetején) országos bajnoki 
címet könyvelhetett el.

POLGÁR László



BAK (12.22-01.20): Ha nem sikerült még összehoznia egy tengerparti nyaralást, még bepótolhat mindent. Csak tervezzen, szervezzen, mert sokkal jobban alakulnak 
majd a dolgai, mint ahogyan elképzeli.
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ISZTAMBUL UTÁN IDÉN 
STOCKHOLMBAN REMEKELT

EREDMÉNYES SZEZONZÁRÁS A SZKES-NÉL

Lényegében a hagyományok-
nak megfelelően remek ered-
ményekkel zárta a mögöttünk 
hagyott versenyszezont a Hon-
véd Kaszinó SZKES Tánccsoport-
ja, legutóbb szép eredményekkel 
tértek haza a Magyar Látványtánc 

Sportszövetség Balatonfüreden 
megrendezett Európa-bajnoksá-
gáról a kanizsaiak.

A tánccsoport 11 versenyszám-
mal nevezett a megmérettetésre 
és mindegyik dobogós helyezést 
ért el.

A még tavasszal, Nagykanizsán 
megrendezett küzdősport Com-
bat Sport kontinenstorna után 
sem lazíthattak a Jeet Kune Do / 
Kali Nagykanizsa SE versenyzői, 
hiszen egy fóti helyszínnel sorra 
került országos bajnoki fordulón, 
valamint egy stockholmi Eb-n is 
bizonyítottak.

Fóton a Magyar Tradicionális 
Kung Fu és Wu Shu Szakszövet-
ség (HKF) országos bajnokságá-
nak első fordulóját bonyolították 
le, ahol Nagy Zeusz a felnőtt férfi, 
sanda light (qingda) küzdelem 
65 kg-os kategóriájában szerzett 
első helyezést, felnőtt wing chun 
fegyveres (kard) formagyakorlat-
ban pedig ezüstérmet. A kanizsai 

klub másik versenyzője, Zsiga 
Ádám a felnőtt sanda light (qing-
da) küzdelem 75 kg-os versengé-
sében pedig harmadik lett.

A sportegyesület vezetője, sifu 
Johanideszt Gábor elégedett 
lehetett tehát versenyzőik ered-
ményeivel, s Zeusz szereplése így 
a stockholmi küzdősportos, 19. 
Wushu Európa-bajnokság fényé-
ben is biztatóan alakult.

Nagy Zeusz Svédországban 
(képünkön) tehát küzdelmi ver-
senyszámokban indulhatott és a 
junior sanda 65 kg-os kategórián 
belül végül a dobogó harmadik 
fokára állhatott.

POLGÁR László

FOCIAJÁNLÓ
1. forduló 07.28.  BFC Siófok- FC Nagykanizsa
2. forduló  08.07.  FC Nagykanizsa – Majosi SE
3. forduló  08.11.  PTE-PEAC – FC Nagykanizsa

A sors fonala produkció is első helyen végzett a SZKES csoportjai közül

Nagy Zeusz tavaly Isztambulban, idén már Stockholmban is remekelt

– Előbb az „A”, majd „B” kate-
góriában is versenyeztek tánco-
saink – fogalmazott Szécsényiné 
Kápolnás Edina vezetőedző. 
– Nagyon boldogok voltunk és 
büszke vagyok tanítványaimra, 
hiszen erős mezőnyben, minde-

gyik számmal dobogós helyezést 
értünk el. A munka nem áll meg, 
mert az edzőtáborok is adnak fel-
adatot bőven tanítványainknak, 
táncosainknak, akik már az újabb 
koreográfiákra is készülhetnek.

POLGÁR László



VÍZÖNTŐ (01.21-02.19):  A kívánsága szerint hamarosan komolyabbra fordulhat a párkapcsolata. Akár tervezhetik is a közös jövőjüket. A párja is belátja végre, hogy 
senkinek sem jó egyedül élni.
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KÖVETKEZŐ
VÉRADÁSOK
2024.07. 22.-
2024.07.26.

Zalaegerszeg véradóhét, tehát 
ezen a héten Nagykanizsán nem 

lesz véradás. 

2024.07.30. kedd 
14:00-18:00  

Vöröskereszt Nagykanizsa Sugár 
út 28. 

Véradásaink időpontját megtalálják a 
Kanizsa TV Lapozójában is!

A véradás mindenki  
számára nyitott.Magával vinné telefonján a 

Kanizsa Újságot?

Telefonjával beolvasva, ezzel a 
kóddal is elérheti az oldalt.

A Kanizsa Újság korábbi számait  elolvashatja  
a Halis-könyvtár weboldalán is. 
Keresse fel a kanizsaujsag.nagykar.hu oldalt.

További híreinket  
megtalálják a

www.kanizsamediahaz.hu
oldalon.

Nyitva: H-P-ig 8-16,

PÁLYÁZATI KIÍRÁS 
ÜRESEN ÁLLÓ ÉS FELÚJÍTÁSRA SZORULÓ LAKÁS KÖLTSÉGELVEN TÖRTÉNŐ BÉRBEADÁSÁRA

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármestere Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyűlésének az önkormányzati 
bérlakásokról szóló 31/2023. (IX.29.) önkormányzati rendeletének (a továbbiakban: Ör.) 2. § (3) bekezdés a) pontjának ad) 
alpontja alapján pályázatot hirdet üresen álló és felújításra szoruló lakás költségelven történő bérbeadására.

 A pályázatra kiírt lakás címe, adatai:
8800 Nagykanizsa, Platán sor 4. 8/54.

Alapterülete: 70 m²
Szobaszám: 2

Komfortfokozat: komfortos
Műszaki állapota: felújításra szorul

A lakás költségelvű bérleti díja: 52.850, -Ft.

A lakás helyszíni megtekintésére és konzultációra a bérbeadó 2024. július 10-én 10:00 órakor és július 31-én 10:00 órakor 
biztosít lehetőséget. 

 A pályázat benyújtási határideje: 2024. szeptember 6. péntek 12.00 óra

A pályázat benyújtásának helye: Nagykanizsa MJV Polgármesteri Hivatala Humánigazgatási csoport II. em. 9. iroda

Pályázati anyagok beszerzése:
A részletes pályázati kiírás és mellékletei személyesen átvehető Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatalának 
Humánigazgatási csoportjánál. A pályázattal kapcsolatban részletes felvilágosítást kaphat a Polgármesteri Hivatal lakásügyi 
ügyintézőjétől személyesen, vagy telefonon (Nagykanizsa, Erzsébet tér 7. II. em. 9., 0620/8492453). A pályázati nyomtatvány 
a lakásokról készült fotókkal és a lakás alaprajzával együtt elérhető az önkormányzat honlapján (www.nagykanizsa.hu) és a 
Nagykanizsa Vagyongazdálkodási és Szolgáltató Zrt. honlapján (www.nkvg.hu). 

Nagykanizsa, 2024. június Balogh László
 polgármester



HALAK (02.20-03.20): Olyan váratlan hír juthat a fülébe, hogy idegességében még a szava is elakad. Ha nem elégedett a mostani élethelyzetével, éberebben 
járjon-keljen, mert így könnyebben rátalálhat egy jó lehetőségre.
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A 2024. július 3-i  
számunkban megjelent rejtvény megfejtése:

AZ ELNYOMOTTAKBÓL VÁLNAK A 
LEGNAGYOBB ZSARNOKOK.

CSENGERY U. 5.

NKVG.HU

HÍVJON MINKET!
Elérhetőségünk: 30/153-7607

171 m2 + 104 m2 üzlethelyiség

21 m2 raktár



16 KANIZSA ÚJSÁG GASZTRO

KEMENCÉS KRUMPLIPRÓSZA ÉS ERDÉLYI HAMIS GULYÁS

Három éve alakítottunk ki a 
kertünkben egy nyári konyhát, 
melyet a múlt század sütő-főző 
eszközeivel – kemence, sparhelt- 
rendeztünk be – mondja a rigyáci 
Tóth Henrietta. – Gyakorlatilag 
bármi elkészíthető ebben a kis 
gasztro kuckóban. Családunk a 

A KEMENCÉS KRUMPLI- 
PRÓSZA HOZZÁVALÓI:
10 nagyobb burgonya, 0,5 l aludt-
tej (vagy 4 kis pohár kefir), 6-7 ek 
liszt, 1-2 ek zsír a tepsi kikenéséhez.

ELKÉSZÍTÉSE:
A burgonyát meghámozzuk, 

tormareszelőn lereszeljük. A re-
szeléket az aludttejjel gyorsan el-
keverjük, hogy ne barnuljon be. 
Hozzáadjuk a lisztet, a sót és jól 
összekeverjük. Kizsírozott, liszte-
zett tepsibe egyenletesen elosz-
latunk kb. egy ujjnyi masszát. Kb. 
220 fokos kemencében (sütőben 
200 fokon) aranybarnára sütjük. 
A sütés félidejénél (kb. 10 perc) 
kenőtoll segítségével vékonyan 
megkenjük a tetejét zsírral, hogy 
még ropogósabb legyen. Az el-
készült prószára ízlés szerint ken-
hetünk tejfölt, szórhatunk házi 
sonkát, lilahagymát. De pirított 
rókagombával is nagyon finom.

AZ ERDÉLYI HAMIS  
GULYÁS HOZZÁVALÓI:
50 dkg sertés tarja, 50 dkg füs-
tölt csülök, 20 dkg szalonna, 2 

nagyobb fej vöröshagyma, 5-6 
gr fokhagyma, 6 db fehér és sár-
garépa, 1 zeller, 2 paradicsom, 1 
paprika, 20 dkg burgonya, 1 cso-
kor petrezselyem, 50 dkg sava-
nyúkáposzta, 2 marék csipetke- 
tészta, 3 db babérlevél, zsír. Fű-
szerek ízlés szerint: pirospaprika, 
bors, kömény, majoránna, só.

ELKÉSZÍTÉSE:
A zöldségeket felaprítjuk, a 

hagymát és a szalonnát felkoc-
kázzuk. A petrezselyemzöld egy-
ben kerül a levesbe. A káposztát 
átmossuk és kinyomkodjuk, hogy 
veszítsen a savanyúságából. A 
húst és a csülköt felkockázzuk. 
A főzőedényben a zsiradékon a 
szalonnát elkezdjük pirítani, mi-
kor üvegesedni kezd hozzáadjuk 
a vöröshagymát, majd a paprikát 
és a paradicsomot. Mikor a zöld-
ségek is üvegesedni kezdenek, 
illetve veszítenek a színükből 
hozzáadjuk a húsokat. Ha a hús 
kifehéredett, hozzáadjuk a fűsze-
reket, az összeaprított fokhagy-
mát. Lehet, hogy plusz sózásra 
nem is lesz szükség. Hagyjuk a 

húst saját levében főni, és mikor 
elkezd rotyogni, csak akkor önt-
jük fel annyi vízzel, hogy ellepje. 
Beletesszük a káposztát és a pet-
rezselymet. Amikor a hús kezd 
omlós lenni akkor kerülnek a le-
vesbe a zöldségek, kivéve a bur-
gonyát, hiszen ennek kevesebb 
idő kell. A zöldséggel együtt ke-
rül bele a csipetke is. Ha mindent 
jól csináltunk akkor ezek egyszer-
re érik el a kellő puhaságot. 

BAKONYI Erzsébet

modern fogásokon kívül nagyon 
szereti a hagyományos magyar 
ételeket, ezért a napokban ke-
mencés krumpliprószát készítet-
tünk egy igazán tartalmas erdélyi 
hamis gulyáslevessel.

PROGRAMAJÁNLÓ
MÓRICZ ZSIGMOND MŰVELŐDÉSI HÁZ
Július 20. (szombat)
CSALÁDI NAP A REZEDÁK DALKÖR SZERVEZÉSÉBEN
Helyszín: Bajcsai közösségi tér

JÖN! JÖN! JÖN!
18. Kanizsai Bor-és Dödölle Fesztivál
szeptember 13-14.
ZENEVONAT SZUPERKONCERT AZ LGT SZTÁRJAIVAL,
IRIE MAFFIA, NO SUGAR, SOULWAVE,
CRAZY LITTLE QUEEN, KOLOMPOS EGYÜTTES

HONVÉD KASZINÓ
Július 25. (csütörtök) 17 óra
„…OTTHONOM LESZ OTTHONOD” – irodalmi emlé-
kest Pék Pál költő
85. születésnapjának tiszteletére

Az alábbi készpénz-helyettesítő eszközöket 
fogadjuk el a Kanizsai Kulturális Központ 

intézményeiben, a saját szervezésű 
rendezvényekre: SZÉP kártya, bankkártya

Kérjük, további információért lá-
togasson el weboldalunkra!

www.kanizsaikultura.hu

HEVESI SÁNDOR MŰVELŐDÉSI KÖZPONT
Augusztus 14. (szerda) 10 - 12 óra
Nyári kézműves foglalkozások
ÁLLATKERTI MÓKA – kaméleon készítése tojástartóból
A részvétel INGYENES!

Augusztus 21. (szerda) 19 óra
Kanizsai Nyári Színház
Carlo Goldoni: MIRANDOLINA (Art-Színtér)
Játssza: Szulák Andrea, Szemenyei
János, Laki Péter/Oláh Béla,
Kautzky Armand, Kisfaludy Zsófia/
Pánics Lilla, Marjai Virág, Károlyi Krisztián/Fecske 
Dávid
Jegyár: I. helyár 5.900 Ft, II. helyár 4.900 Ft. Jegyek 
kaphatók a HSMK jegypénztárában 
és a www.artszinter.jegy.hu/program oldalon.

MEDGYASZAY HÁZ
Augusztus 10. (szombat)
PGT SHOW NAGYKANIZSA
10-12 óra Színpadi játékok a videósokkal – dedikálás 
/ fotózkodás
Normál jegyár: 2.499 Ft
13-16 óra VIP programok: Színpadi játékok a videósok-
kal – Kérdezz
felelek – koncert – dedikálás / fotózkodás
VIP jegyár: 4.999 Ft

Augusztus 26. (hétfő) 19 óra
Szerenád a gesztenyefák árnyékában
MERRY GO ROUND DUO
Helyszín: Medgyaszay Ház előtti kőszínpad, eső ese-
tén a Medgyaszay
Ház nagyterme. A részvétel INGYENES!


